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Kommunstyrelsen 

Initiativärende (C), Energikostnader 
Sammanfattning 
Vid kommunstyrelsens sammanträde den 7 september 2022, § 226, väckte Mariann 
Sjöström (C) ärende om energikostnader. Kommunstyrelsen enades efter 
diskussion om att besluta  

att ge kommundirektören i uppdrag att titta på hur de kommunala bolagen och 
förvaltningarna skulle kunna bidra i dessa tider genom att titta på 
förutsättningarna för att lindra bland annat energikostnaderna för kommunen, 
näringsliv och hushåll. 

att återkomma med förslag till kommunstyrelsen 30 november på hur 
möjligheterna för detta ser ut. 

Till kommunstyrelsens sammanträde den 30 november 2022, § 288, presenterades 
ett antal förslag på åtgärder som redovisades i kommunledningsförvaltningens 
tjänsteskrivelse. Kommunstyrelsen beslutade 

att uppdra till kommundirektören att återkomma till kommunstyrelsens 
sammanträde i februari 2023 med en analys av de åtgärder som presenteras i 
kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, med avseende på genomförbarhet, 
ekonomiska konsekvenser och nytta för såväl kommunen som för hushåll och 
företag inom kommunen.  

Kommunledningsförvaltningen har gått igenom och analyserat förslagen på 
åtgärder som presenterades i kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 
daterad den 25 november 2022. 

Kommunstyrelsen föreslås besluta att föreslå kommunfullmäktige besluta att 
uppdra till samhällsbyggnadsnämnden att återkomma till kommunstyrelsen med 
analys av följande åtgärder: 

1. Kommunen senarelägger betalningen för genomförd myndighetsutövning 
mot näringslivet, exempelvis genom förlängd betalningstid för fakturerade 
avgifter. 

2. Kommunen tar bort bygglovskrav för installation av solceller. 

Efter en samlad bedömning föreslås övriga förslag inte genomföras, då de antingen 
är genomförda, pågår eller inte är effektiva och inte heller i önskvärd utsträckning 
kommer lokala leverantörer och hushåll till gagn. 
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Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2023-01-12 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-11-30, § 288 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2022-11-25 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-09-07, § 226 
Initiativärende (C), Energikostnader, 2022-09-07 

Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslås besluta att föreslå kommunfullmäktige besluta 

att uppdra till samhällsbyggnadsnämnden att återkomma till kommunstyrelsens 
sammanträde den 3 maj 2023 med en fördjupad analys avseende förslagen: 

1. Kommunen senarelägger betalningen för genomförd myndighetsutövning 
mot näringslivet, exempelvis genom förlängd betalningstid för fakturerade 
avgifter. 

2. Kommunen tar bort bygglovskrav för installation av solceller. 

att inte vidta vidare åtgärder avseende övriga förslag. 

Beslutet skickas till 
Ekonomidirektörens stab 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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Ärendet 
Vid kommunstyrelsens sammanträde den 7 september 2022, § 226, väckte Mariann 
Sjöström (C) ärende om energikostnader. Kommunstyrelsen enades efter 
diskussion om att besluta  

att ge kommundirektören i uppdrag att titta på hur de kommunala bolagen och 
förvaltningarna skulle kunna bidra i dessa tider genom att titta på 
förutsättningarna för att lindra bland annat energikostnaderna för kommunen, 
näringsliv och hushåll. 

att återkomma med förslag till kommunstyrelsen 30 november på hur 
möjligheterna för detta ser ut. 

Till kommunstyrelsens sammanträde den 30 november 2022, § 288, presenterades 
ett antal förslag på åtgärder som redovisades i kommunledningsförvaltningens 
tjänsteskrivelse. Kommunstyrelsen beslutade 

att uppdra till kommundirektören att återkomma till kommunstyrelsens 
sammanträde i februari 2023 med en analys av de åtgärder som presenteras i 
kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, med avseende på genomförbarhet, 
ekonomiska konsekvenser och nytta för såväl kommunen som för hushåll och 
företag inom kommunen.  

Kommunledningsförvaltningen har gått igenom och analyserat förslagen på 
åtgärder som presenterades i kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 
daterad den 25 november 2022. 

Kommunstyrelsen föreslås besluta att föreslå kommunfullmäktige besluta att 
uppdra till samhällsbyggnadsnämnden att återkomma till kommunstyrelsen med 
analys av följande åtgärder: 

1. Kommunen senarelägger betalningen för genomförd myndighetsutövning 
mot näringslivet, exempelvis genom förlängd betalningstid för fakturerade 
avgifter. 

2. Kommunen tar bort bygglovskrav för installation av solceller. 

Efter en samlad bedömning föreslås övriga förslag inte genomföras, då de antingen 
är genomförda, pågår eller inte är effektiva och inte heller i önskvärd utsträckning 
kommer lokala leverantörer och hushåll till gagn. 

Analys och bedömning av föreslagna åtgärder 
Kommunledningsförvaltningen har i tjänsteskrivelse, daterad den 25 november 
2022, redovisat förslag på åtgärder för att stödja/underlätta för företag och hushåll. 
Förslagen har analyserats enligt nedan. 

Trelleborgs kommun justerar kostnadsersättningarna enligt LOV- 
överenskommelser (lagen om valfrihetssystem) med KPI-ändringar för 
perioden 2021/22. 

Kommunen har LOV-överenskommelser inom området serviceinsatser med 
följande leverantörer, samtliga företag med verksamhet inom Trelleborgs kommun: 
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• Paldur AB 
• AB Renva städ 
• Mat på väg 
• Samhall 
• SF Moppen  

Socialförvaltningen har under perioden januari - november betalat ut 7 306 571 kr 
till LOV-företagen. Ytterligare 270 520 kr har under hösten utbetalats retroaktivt 
för 2022 års uppräkning. Ersättningen kommer även uppräknas efter index 2023.  

Förslag: Kostnadsersättningarna avseende LOV-överenskommelse är genomförd. 
Inga ytterligare åtgärder bör vidtas. 

Kommunen omförhandlar alternativt är mer tillmötesgående vid begäran om 
justerade priser från upphandlade avtalsparter. 

Kommunen har ca 300 avtalsleverantörer. Endast en mindre del av dessa är lokala 
leverantörer med säte eller verksamhet inom Trelleborgs kommun. Ett generellt 
ökad tillmötesgående att justera priser med avtalsleverantörer skulle endast till 
mindre del komma lokala företag till godo.  

Förslag: Förslaget är inte kostnadseffektivt och bör inte genomföras.  

Kommunen förkortar betaltiden på fakturor från externa leverantörer. 

Trelleborgs kommun betalar årligen fakturor till mer än 1 000 olika 
företag/leverantörer. En mindre del av dessa har sitt säte eller verksamhet inom 
kommunens gränser. Att förkorta betaltiden ex. från 30 dagar till 15 dagar blir 
alltså ett väldigt trubbigt instrument som huvudsakligen skulle komma företag till 
godo utanför kommunen. Det finns fortfarande möjlighet för enskilda leverantörer 
att vid särskilda omständigheter ta kontakt med kommunen för att diskutera kortare 
betaltider.  

Förslag: Förslaget är ineffektivt bör inte genomföras. 

Kommunen senarelägger betalningen för genomförd myndighetsutövning mot 
näringslivet. 

Erforderlig genomgång avseende förslagets genomförbarhet, ekonomiska 
konsekvenser och nytta för såväl kommunen som hushåll och företag har inte varit 
möjligt att genomföra. Förslaget behöver utredas och analyseras vidare. 

Förslag – Samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att återkomma med förslag på 
möjligt genomförande till kommunstyrelsen. 

Kommunen prioriterar energisparande åtgärder, likt solcellsproduktion och 
liknande. 

Trelleborgs kommun har satt av medel för: 

• energieffektiviseringar (10 mnkr) inom fastighetsområdet samt 
testinstallationer bl.a. solceller 

• armaturutbyte (54 mnkr) avseende offentlig belysning i Trelleborgs 
kommun. Projektet har startat 2022 och beräknas vara klart 2024.  
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Förslag: Aktiviteter enligt förslaget är redan pågående. Inga ytterligare åtgärder bör 
vidtas. 

Kommunen tar bort bygglovskrav för installation av solceller. 

Erforderlig genomgång avseende förslagets genomförbarhet, ekonomiska 
konsekvenser och nytta för såväl kommunen som hushåll och företag har inte varit 
möjligt att genomföra. Förslaget behöver utredas och analyseras vidare. 

Förslag – Samhällsbyggnadsnämnden får i uppdrag att återkomma med förslag på 
möjligt genomförande till kommunstyrelsen. 

Kommunens verksamheter genomför stabsmöten eller ledningsmöten på olika 
konferenscentra inom kommunen. 

Under pandemin 2020-2022 har en övergång alltmer skett till digitala möten. Detta 
är en effektivitetsökning och en återgång till fysiska möten i ökad utsträckning är 
inte önskvärt. De externa möten som genomförs av kommunen idag sker 
huvudsakligen på konferensanläggningar inom Trelleborgs kommun. 

Förslag: Inga ytterligare åtgärder bör vidtas. 

Kommunen ska om möjligt boka om planerad verksamhet i stället för att 
boka av. 

Erforderlig samlad genomgång avseende förslagets genomförbarhet, ekonomiska 
konsekvenser och nytta för såväl kommunen som hushåll och företag är komplext 
och svårövergripbart. Kommunens planerade verksamhet ligger till stora delar ute 
på respektive förvaltning och om analys och genomgång om möjlighet att boka om 
planerade verksamhet i stället för att boka av skall genomföras bör detta ske vid 
respektive förvaltning. 

Förslag – Inga ytterligare åtgärder bör vidtas. 
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